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Soutěžte se svými projekty na zklidňování dopravy 
Právě dnes vyhlašuje Nadace Partnerství ve 

spolupráci s Ministerstvem dopravy, Svazem 
měst a obcí a měsíčníkem Moderní obec už  
5. ročník soutěže Zklidňování dopravy ve měs-
tech a obcích ČR.  

Zklidňování dopravy je soustava opatření, 
která vedou ke zmírnění negativních dopadů 
přebujelé automobilové dopravy 
na bezpečnost a celkovou kvali-
tu života ve městech a obcích. 
Jeho základním smyslem a cílem 
je respektování všech funkcí, 
které má komunikace v intravi-
lánu plnit. Ta totiž není určena 
pouze pro jízdu motorových 
vozidel, ale i pro pohyb a setká-
vání chodců, pohyb cyklistů, 
parkování nebo zásobování. 

V praxi to obvykle znamená 
zúžení jízdních pruhů pro auto-
mobily a naopak rozšíření chodníků, posílení 
zeleně, vymezení pruhů pro cyklodopravu. 
Mezi oblíbené dopravně-zklidňující prvky patří 
také malé okružní křižovatky (výrazně zvyšují 
bezpečnost provozu), vysazené chodníkové 
plochy (zkracují délku přecházení a zlepšují 
rozhled chodců), ochranné ostrůvky na přecho-
dech (usnadňují chodcům přecházení), ostrův-
ky na vjezdech do obce (znemožňují automobi-
lu vjet do obce vyšší než povolenou rychlostí) 

nebo vysazené zelené plochy (chrání parkující 
vozidla). 

Cílem soutěže je zviditelnit kvalitní dopravní 
řešení a inspirovat k jejich následování. Města 
a obce mohou do soutěže přihlašovat projekty, 
které byly realizovány během posledních pěti 
let (tj. byly předány k užívání v roce 2001 a 

později) a v jejichž důsledku 
došlo ke zlepšení životního pro-
středí a bezpečnosti silničního 
provozu (zejména s ohledem na 
jeho nejzranitelnější účastníky – 
chodce a cyklisty). Nejlepší 
soutěžní projekty budou oceněny 
finanční prémií či zvláštní cenou 
časopisu Moderní obec.  
Uzávěrka pro zasílání přihlášek 
do soutěže je 31. května 2006 
(rozhoduje datum poštovního 
razítka).  

Více informací o soutěži najdete na adrese  
http://www.doprava21.ecn.cz/soutez.php  , při-
hlášku lze rovněž konzultovat s Ing. Petrem 
Šmídem, Nadace Partnerství, Krátká 26,  
100 00 Praha 10, tel./fax: 274 816 727,  
e-mail: petr.smid@ecn.cz.  

Databáze všech dosavadních soutěžních 
projektů je na internetové adrese:  
http://www.doprava21.ecn.cz/databaze.php  .  

( t z )  

AKT UÁL NĚ  

Přidá se na regionální operační programy více peněz? 
O přípravě regionálních operačních progra-

mů pro příští plánovací období Evropské unie 
v letech 2007 až 2013, která se dostává do 
finálního stadia, jednala 3. března v Jihlavě 
Rada Asociace krajů ČR. V procentuálním 
rozdělení by kraje měly v tomto období dostat  
12 % prostředků vyčleněných v rámci fondů 
EU pro Českou republiku. 
»Tuto částkou pokládáme za 
nepřijatelnou. Například v 
Polsku mají regiony podíl 20 
%. Dovedeme si představit, že 
by podíl krajů posílil z pro-
středků fondu na rozvoj lid-
ských zdrojů, který představu-
je 20 % objemu podpory 
EU,« uvedl předseda Asocia-
ce krajů, hejtman Moravskoslezského kraje 
Evžen Tošenovský. »Váha programu na podpo-
ru lidských zdrojů ve výši 20 % je podle naše-
ho názoru příliš velká. Nechceme sáhnout v 
rámci tohoto fondu na prostředky pro vzdělá-
vání, ale domníváme se, že zaměstnanost mo-
hou ve výsledku efektivněji podpořit regionální 
operační programy,« dodal. Ministr pro místní 

rozvoj Radko Martínek, který se jednání účast-
nil, zhodnotil výměnu názorů s hejtmany jako 
věcnou. »Budeme hledat řešení pro změnu 
podílu krajů a jednat o tom budeme s Evrop-
skou komisí,« řekl.  

Kraje upozorňovaly i na nutnost změny způ-
sobu kofinancování – dosud se prostředky z 

EU proplácejí zpětně, ale to 
by pro nové plánovací období 
pro ČR znamenalo zhruba 
100miliardový úvěr ročně. 
Podle ministra Martínka vyře-
ší problém kofinancování 
zčásti i změna způsobu admi-
nistrace, kdy k nám budou 
peníze přicházet postupně. 
»Existuje také společný tlak 

krajů i MMR, aby část prostředků protékajících 
přes Ministerstvo zemědělství určená k rozvoji 
venkova, byla provázána s regionálními ope-
račními programy. Chceme, aby více sloužila 
rozvoji venkova v souladu se záměry obcí a 
krajů,« připomněl hejtman Zlínského kraje 
Libor Lukáš.                                                

                                                                  ( t z )  

MF urychlí obnovu krajiny 
Ministerstvo financí, do jehož gesce přešla 

po 1. ledna 2006 agenda řešení ekologických 
škod bývalého Fondu národního majetku, 
letos podstatně posílí zadávání veřejných za-
kázek s cílem zahlazovat poškození krajiny 
v oblastech s dřívější intenzivní uhelnou těž-
bou. Většina těchto prací bude realizována 
v Ústeckém a Karlovarském kraji, dále pak  
v Moravskoslezském kraji a v kladenském 
regionu. Kompletní seznam a předpokládanou 
dobu vyhlášení veřejných ekologických zaká-
zek souvisejících s revitalizací krajů plánova-
ných na letošní rok lze najít na webových 
stránkách MF http://www.mfcr.cz .  

Další podrobnosti, zejména technické a 
finanční údaje pro uchazeče o konkrétní za-
kázky, budou zveřejňovány postupně 
v zákonných lhůtách na Centrální adrese 
http://www.centralniadresa.cz/cadr/. 

O Cenu Josefa Vavrouška 
Nominace na Cenu Josefa Vavrouška přijí-

mají až do 20. dubna 2006 Nadace Partnerství 
a Nadace Charty 77. Cena se uděluje za aktiv-
ní prosazování trvale udržitelného rozvoje a 
aktivity směřující k řešení vzájemně spjatých 
ekologických, sociálních a ekonomických 
problémů. Cílem ceny je zviditelnit a ocenit 
konkrétní aktivity ve prospěch životního pro-
středí a udržitelného rozvoje, které mohou být 
příkladem pro další jednotlivce.  

Nominace lze zasílat na e-mailovou adresu 
cjv@ecn.cz nebo poštou na adresu Nadace 
Charty 77, Melantrichova 5, 110 00 Praha 1. 
Je možné k tomu také vyplnit elektronický 
formulář na stránkách Nadace Partnerství  
http://www.nadacepartnerstvi.cz . 

Den vody bude i v Kladně 
Den otevřených dveří u příležitosti Světové-

ho dne vody chystají na středu 22. března 
Středočeské vodárny, a.s. Od 8 do 18 hodin 
bude veřejnosti otevřeno sídlo společnosti  
U Vodojemu 3085 v Kladně-Rozdělově i čis-
tírny odpadních vod v Kladně-Vrapicích, ve 
Mšeně a v Mělníku.  

Ve stejnou dobu se v laboratoři pitných a 
odpadních vod v sídle firmy i u pracovníků 
čístíren odpadních vod budou přijímat vzorky 
vody pro stanovení koncentrace dusičnanů 
(stačí PET láhev o obsahu 0,5 l). Tyto rozbory 
se budou provádět zdarma. Navíc každý 100. 
registrovaný návštěvník (fyzická osoba) 
v sídle firmy získá jako prémii dodávku vody 
do 30. června zdarma. 

O ptačí chřipce na portálu 
Krizový portál Plzeňského kraje na adrese 

http://www.plzensky-kraj.cz/krize.asp  začal 
zveřejňovat aktuální informace o ptačí chřip-
ce. Zahrnuje nejen rady občanům, jak se za-
chovat při nálezu uhynulých ptáků, včetně 
kontaktů na orgány hygieny a veterinární sprá-
vy, nýbrž také informace o příslušných in-
struktážích pro starosty obcí a rovněž odkazy 
na možnosti poskytnutí náhrady nákladů a 
ztrát chovatelům v souvislosti s ptačí chřip-
kou, a to i s potřebnými formuláři ke stažení. 

http://www.moderniobec.cz
http://www.doprava21.ecn.cz/soutez.php
mailto:petr.smid@ecn.cz
http://www.doprava21.ecn.cz/databaze.php
http://www.mfcr.cz
http://www.centralniadresa.cz/cadr/
mailto:cjv@ecn.cz
http://www.nadacepartnerstvi.cz
http://www.plzensky-kraj.cz/krize.asp
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»Sociální bydlení« má být vymezeno v srpnu 
Protože se stále objevují nejasné informace 

ohledně daně z přidané hodnoty (DPH) na 
bydlení, Ministerstvo financí ve své tiskové 
zprávě upřesnilo budoucí obsah pojmu 
»sociální bydlení« ve vztahu k možné snížené 
DPH od roku 2008.  

Opírá se o jednání vlády z 15. února, kdy 
Paroubkův kabinet projednal postup pro pří-
pad, že České republice nebude Evropskou unií 
prodloužena plošná výjimka udělená do konce 
roku 2007 na možnost uplatnění snížené sazby 
DPH pro veškeré stavební práce spojené  
s výstavbou, rekonstrukcí, modernizací a opra-
vami bytového fondu. Pokud nedojde k pro-
dloužení výjimky, 
bude od 1. ledna 2008 
možné využít sníže-
nou sazbu daně jen 
pro tzv. sociální byd-
lení. 

Ve stávajícím znění 
zákona o DPH je 
sociální bydlení defi-
nováno v příloze č. 2 
s tím, že se stavbami 
pro sociální bydlení 
rozumí domovy dů-
chodců, dětské domo-
vy, ústavy sociální 
péče a podobná zaří-
zení určená pro trvalé 
nebo přechodné ubytování oprávněných osob.  

Možnost aplikace snížené sazby DPH u do-
dání, výstavby, renovace a přestavby obydlí  
v rámci sociální politiky dává členským zemím 
příloha H Šesté směrnice EHS. S platností od 
1. ledna 2008 bude proto nutné definovat soci-
ální bydlení tak, aby nešlo pouze o úzké vyme-
zení na zařízení sociální péče, jako je tomu ve 
stávajícím znění zákona.  

Do konce srpna bude proto vládě předložen 
návrh, který přesně technicky i právně vymezí 
pojem »sociální bydlení« pro možnost uplatně-
ní snížené sazby DPH. Jakmile vláda tento 
návrh projedná, bude definice sociálního byd-
lení zapracována do návrhu novely zákona  
o DPH a ta bude předložena do 30. listopadu 
2006. Na uvedeném jednání vlády 15. února 
2006 se její členové shodli, že východiskem 

pro definování sociálního bydlení budou tři 
okruhy bydlení: 

1. Stavby k ubytování osob ohrožených soci-
álním vyloučením. 

2. Nájemní byty pořízené z veřejných pro-
středků nebo s jejich přímou podporou, což 
mohou být například: 
• byty s jednoznačným sociálním určením 
(nájemní byty stavěné obcemi se státní dotací 
podle některého z dotačních programů Minis-
terstva pro místní rozvoj nebo SFRB); 
• družstevní nájemní byty postavené se státní 
podporou z prostředků SFRB podle podmínek 
stanovených zákonem č. 378/2005 Sb. a naří-

zením vlády číslo 
465/2005 Sb. (tyto 
byty nejsou explicitně 
určeny pro sociálně 
definovanou cílovou 
skupinu; nicméně je 
zřejmé, že jde o ná-
jemní byty pro cílo-
vou skupinu osob se 
středními příjmy, 
které nedosáhnou na 
vlastnické bydlení, ale 
jsou schopny se na 
řešení své bytové 
potřeby částečně podí-
let);  
• nájemní byty posta-

vené soukromými investory a pronajímané po 
stanovenou dobu příjmově vymezeným oso-
bám; 
• nájemní byty postavené obcí, popř. krajem, 
bez podpory státu a pronajímané vymezeným 
skupinám osob. 

3. Ostatní byty a rodinné domky, pokud cel-
ková podlahová plocha bytů nepřesáhne stano-
vený limit – což by mohly být např. rodinné 
domky do 150 m2 a byty do 90 m2.  

Možnost uplatnění snížené sazby daně by se 
týkala také převodů staveb, vymezených pod 
pojmem sociální bydlení, například při prodeji 
nově postavených bytů. 
Česko bude dále žádat o možnost uplatňovat 

sníženou sazbu DPH rovněž na renovace a 
opravy soukromých bytů a obytných domů.  

( t z )  

Hledáte 
finanční 
podporu pro 
svou obec? 

KOKOS zve na besedu 
V kladenském zasedacím sále KOKOS se 

27. března od 17 hodin uskuteční úvodní ve-
řejné setkání, na němž lze získat informace  
o zahájení komunitního plánování sociálních 
služeb Kladna. Je určeno všem, kteří se zají-
mají o sociální problematiku a zejména budou 
vítáni poskytovatelé, uživatelé a zadavatelé 
sociálních služeb. V Kladně chtějí touto meto-
dou zvýšit dostupnost a kvalitu sociálních 
služeb a zároveň potlačit sociální vyloučení  
u nejohroženějších skupin obyvatel.  

Komunitní plánování umožňuje naplánovat 
sociální služby tak, aby odpovídaly místním 
specifikům a rozdílným potřebám jednotli-
vých skupin obyvatel. Současně zefektivní 
vynakládání finančních prostředků, protože 
budou podpořeny jen ty služby, které jsou 
potřebné. Více informací podá Petra Kolevo-
vá, e-mail: petra.kolevova@mestokladno.cz . 

Zdroje tepla a energie z polí 
Krajské informační 
středisko pro roz-
voj zemědělství a 
venkova Plzeňské-
ho kraje – Agentura 
venkova, o.p.s., a 
Plzeňský kraj zvou 
na informační se-
minář Alternativní 
využití zeměděl-

ských plodin k produkci tepla a energie (teplo 
– bioplyn – elektřina), který se uskuteční už 
20. března 2006 od 9.30 hod. v budově kraj-
ského úřadu PK (jednací sál zastupitel-
stva  kraje), Škroupova 18, Plzeň. Tématy 
semináře budou: Využití zemědělských plodin 
k produkci tepla – velko- a malokapacitní 
technologie, Produkce bioplynu z biomasy – 
základní možnosti a úskalí, praktické zkuše-
nosti z provozu bioplynové stanice, Výroba 
elektřiny z biomasy – základní informace a 
praktické zkušenosti.  

Organizátoři upozorňují na omezenou kapa-
citu sálu, a proto vyzývají ke včasné přihlášce 
na tel. č.: 377 195 344 nebo na záznamníku 
tel. č.: 377 220 578 či na e-mailových adre-
sách: a.zemanova@plzensky-kraj.cz nebo 
agentura.venkova@iol.cz . 

Peníze z EU: Průběžné financování pomůže 
Současné čerpání z evropských fondů se 

bude v České republice zvyšovat. Minulý tý-
den to po jednání s evropskou komisařkou pro 
regionální politiku Danutou Hübner prohlásil 
ministr pro místní rozvoj Radko Martínek.  

»Celkově odhaduji, že dosáhneme asi na  
80 % ze zhruba 13 mld. Kč, na které máme za 
rok 2004 ze strukturálních fondů EU nárok. 
Chtěl bych zdůraznit, že ČR nepřišla o žádné 
peníze, takže máme reálnou možnost nabízené 
finance ještě využít. Celková alokace na obdo-
bí 2004 až 2006 představuje ve strukturálních 
fondech přes 45 mld. Kč. Zatím je ještě čas na 
to, aby se reálná situace zlepšila, nicméně zá-
kladním předpokladem pro to je tvrdá práce.  

Musíme si také uvědomit, že celkové čerpání 
začalo se zhruba třičtvrtěletým zpožděním a že 
je to velmi komplikovaný proces. Ani jedné, ať 
už z nových či starých zemí evropské pětadva-
cítky, se nepodařilo nikdy vyčerpat celou alo-
kaci. V tuto chvíli se čerpat teprve učíme a 
myslím si, že na příští programovací období 
budeme dobře připraveni. Hlavním problémem 
čerpání je systém zpětného financování, který 
ho prodlužuje a komplikuje. Tento systém není 
možný už jen z toho důvodu, že ČR není reálně 
schopná vzít si každoročně na projekty mnoha-
miliardovou půjčku. Znamená to tedy, že musí-
me přejít na průběžné financování,« uvedl 
ministr Martínek.                                         ( t z )  

Stavby jako dům s pečovatelskou službou v Majetí-
ně na Olomoucku by se do definice sociálního byd-
lení měly vejít i po zrušení výjimky EU.    Foto: archív    

http://www.moderniobec.cz
mailto:petra.kolevova@mestokladno.cz
mailto:a.zemanova@plzensky-kraj.cz
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Pokuste se mít v dubnu radar na »piráty« zdarma 
Už tři desítky měst a obcí se ke včerejšímu 

dni přihlásily do akce Duben – měsíc bezpeč-
ných obcí. Ostatní municipality mají ještě šanci 
tak učinit do 20. března prostřednictvím formu-
láře na www.bezpecnamesta.cz . Akce v rámci 
společného projektu firem Czech Radar a ICZ 
nazvaného Bezpečná města dá 20 vybraným 
městům a obcím příležitost zdarma si na svém 
území vyzkoušet zku-
šební měření rychlosti 
projíždějících vozidel.  

Získaná data budou 
poskytnuta kompetent-
ním osobám v měst-
ském či obecním za-
stupitelstvu, v případě 
zájmu včetně důkaz-
ních prostředků pro 
vedení správního říze-
ní u konkrétních pře-
stupků. Na základě 
těchto údajů budou 
obec či město schopny 
posoudit, nakolik se 
jich zjišťovaná proble-
matika týká, a v případě potřeby ji pak řešit.  

Jak Moderní obci potvrdil Jakub Hynek 
z agentury EMC, která projekt Bezpečná města 
mediálně zastupuje, do akce Duben – bezpečná 
města se hlásí jak města, tak malé obce, jimiž 
procházejí frekventované silniční tahy, a měře-
ní rychlosti projíždějících vozidel s následnými 
postihy by tam mohlo neukázněné řidiče při-
mět k dodržování pravidel silničního provozu. 

Nepřiměřená rychlost stojí každý rok za téměř 
pěti stovkami obětí dopravních nehod. Na obce 
a města podle statistik Ministerstva vnitra při-
padá 73 % dopravních nehod. Pokud by se 
povedlo snížit počet nehod v obci způsobených 
nepřiměřenou rychlostí, podaří se snížit i počet 
usmrcených osob při těchto dopravních neho-
dách a zmenšit způsobené škody. 

»Akce Duben – měsíc 
bezpečných obcí nabí-
zí možnost vyzkoušet 
automatizované měření 
rychlosti jako účinný 
nástroj snižování počtu 
dopravních přestupků, 
které mohou vést k zá- 
važným dopravním ne- 
hodám. Důležitá je 
také informační hod-
nota naměřených údajů 
pro kompetentní roz-
hodování představitelů 
měst a obcí v otázkách 
bezpečnosti silničního 
provozu,« komentuje 

důvody vyhlášení akce Milan Bednář, ředitel 
společnosti Czech Radar, která se na projektu 
Bezpečná města podílí. 

Duben – měsíc bezpečných obcí podporují i 
komise dopravní a bezpečnostní Svazu měst a 
obcí a organizátoři kvůli velkému zájmu uva-
žují o mírném prodloužení termínu uzávěrky 
přihlášek. Tato změna by byla oznámena na 
uvedené internetové adrese.                        ( r š )  

Jak ovládnout počítač 
Od poloviny ledna je na webové adrese 

www.portal.gov.cz k dispozici osm bezplat-
ných elektronických samostudijních kurzů 
práce s počítačem. Jsou zaměřeny na jednotli-
vé tematické oblasti (od základních pojmů, 
správy souborů po textový editor, tabulkový 
kalkulátor, databáze, prezentace a práci 
s internetem a e-mailem) a doplněny o samo-
statný průvodce práce s elektronickým podpi-
sem a s informačním systémem Portálu veřej-
né správy. Přes odkaz na úvodní stránce Portá-
lu veřejné správy se uživatel zaregistruje, 
může postupně procházet jednotlivými kurzy a 
po jejich úspěšném dokončení (absolvování 
zkušebního testu) dostane osvědčení. Počet 
registrovaných uživatelů počátkem března 
překročil už čtyři tisíce.  

Ještě nejezdíte na plyn? 
Už jen do tohoto pátku 17. března se lze 

přihlásit na seminář Jezdíme na stlačený zem-
ní plyn (CNG) – zkušenosti z provozu, který 
v pražském Parkhotelu ve čtvrtek 23. března 
uspořádá Český plynárenský svaz. Seminář 
začne ve 13 hodin, jeho konec je naplánován 
na 17 hodin. Seminář se uskuteční v rámci 
doprovodného programu 15. mezinárodního 
veletrhu INTERGAS 2006 (23. až 25.března 
na Výstavišti v Praze - Holešovicích).  

Na semináři mimo jiné zazní poznatky z vy- 
užití CNG pro pohon autobusů v podmínkách 
ČSAD Havířov, a.s. (Ing. Dalibor Drlík, ředi-
tel ČSAD Havířov) a pro pohon vozidla  
na svoz komunálního odpadu (Ing. Oldřich 
Hanzl, Pražské služby, a.s.), ale i zkušenosti 
s budováním, provozem a využitím plnicích 
stanic CNG v Hradci Králové a Jeseníku.  

Zajímavá určitě bude i ukázka bezpečnost-
ních zkoušek CNG vozidel, stejně jako infor-
mace k možnostem čerpání finančních pro-
středků z fondu Evropské unie (administrace 
projektu ČSAD Havířov, a.s.). Více informací 
poskytne Ing. Pavel Novák, tel.: 222 522 900, 
novak@cgoa.cz . 

V Praze 10 odhalují kradená vozidla za jízdy 
Městská část Praha 10 pro účinnější a rych-

lejší vyhledávání odcizených vozidel zakoupila 
od společnosti AŽD za téměř 0,6 mil. Kč pro 
potřeby městské policie mobilní kamerový 
monitorovací systém SpeedCon Mobil. Ten 
pracuje na bázi snímání, rozpoznání a násled-
ného porovnání registrační značky vozidla 
s policejní databází.  

Kamera systému je umístěna na palubní des-
ce policejního automobilu a snímá protijedoucí 
či stojící vozidla. Po načtení jejich registrační 

značky je srovnává s databází, a pokud je kont-
rolované auto vedeno v evidenci jako odcizené, 
systém varuje uživatele. 

»Systém pomůže v boji proti zlodějům moto-
rových vozidel a dá se využívat i k dalšímu 
monitorování protiprávního jednání. Po překo-
nání určitých legislativních překážek, týkají-
cích se přístupu do databází městskou policií, 
stane se SpeedCon nepřekonatelným pomocní-
kem,« prohlásil Josef Farkaš, ředitel obvodního 
oddělení Městské policie Praha 10.             ( t z )  

 
  

 

 
 

CENTRUM VZDĚLÁVÁNÍ VE STAVEBNICTVÍ 
 

30. 3. Terasy, balkony a lodžie – prevence poruch 
4.- 5. 4. Příprava k autorizačním zkouškám ČKAIT 
6. 4. Větrání budov a přívod vzduchu ke spotřebičům 
13. 4. Pohledový beton – návrh, rozpočet, provedení 
20. 4. Legislativa a požadavky v bezpečnosti a ochraně 
zdraví při práci 
24.-29. 4. a 22.-27. 5. Kurz celoživotního vzdělávání  
v oboru památková péče (Telč) 
 

Podrobnější informace a přihlášky najdete na:  
http://www.studioaxis.cz/ 

 

STUDIO AXIS, spol. s r.o. 
Korunní 106, 101 00 Praha 10 

tel./fax: 271 732 095 a 271 736 620 
e-mail: studio@studioaxis.cz 

Tak jezdí piráti silnic v Měcholupech na Plzeňsku. 
Řidič překročil povolenou rychlost více než dvoj-
násobně.                                                 Foto: archív 

Vznikla Asociace autorizovaných osob v dopravě 
Z iniciativy společností působících v oblasti 

úředního měření a monitorování dopravní situ-
ace v silničním provozu byla počátkem března 
založena Asociace autorizovaných osob v do-
pravě. Za hlavní cíl si klade zvyšovat bezpeč-
nost silničního provozu díky širšímu využívání 
měření a monitorování v dopravě na komuni-
kacích ve městech, obcích i mimo ně autorizo-
vanými subjekty a kultivování vysokých od-
borných standardů v této oblasti. 
Členy asociace jsou Czech Radar, a.s., Dosip, 

s.r.o., Inoteska-CT, s.r.o., Institut pro testování 
a certifikaci, a.s., a KPM Group, s.r.o. Zakláda-
jící společnosti provádějí měření přestupků  
v dopravě na základě Zákona č. 505/1990 Sb.,  
o metrologii a jsou držiteli autorizace k výkonu 

úředního měření udělované Úřadem pro tech-
nickou normalizaci, metrologii a státní zkušeb-
nictví. Zaměřují se především na měření rych-
losti jízdy, sledování průjezdů křižovatkou na 
červenou a budování komplexních monitorova-
cích systémů v dopravě. 

Asociace úředních měřičů dopravních pře-
stupků chce přispět k rozvoji měření doprav-
ních přestupků autorizovanými subjekty jako 
účinné formy prevence těchto přestupků. Měs-
tům a obcím nabízí tyto subjekty komplexní 
službu za předem stanovených podmínek  
s garantovanou kvalitou a umožňují jim tak, 
aby posilovaly kontrolní měření nad rámec 
aktuálních možností dopravní policie či měst-
ských strážníků.                                           ( t z )  

http://www.moderniobec.cz
http://www.bezpecnamesta.cz
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mailto:novak@cgoa.cz
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V  Regionálním operačním programu Středo-
českého kraje (ROP) chystaném na období let 
2007 až 2013 by zhruba polovina finančních 
prostředků měla být vyčleněna na rekonstrukce 
a modernizaci silnic 2. a 3. třídy. Minulý týden 
to před novináři uvedl hejtman Ing. Petr Bendl 
s tím, že Středočeši se stara-
jí o 8600 kilometrů těchto 
komunikací. 

»Stát se k silnicím, které 
převedl na kraje a již mu 
nepatří, příliš dobře nechová 
a podle všeho ani nové ope-
rační programy na centrální 
úrovni pro příští plánovací 
období EU nebudou na 
místní a regionální komunikace příliš pamato-
vat,« soudí hejtman Bendl, který je i stínovým 
ministrem dopravy ODS. 

Ve středních Čechách si od »svého« regio-
nálního operačního programu slibují zejména 
větší možnosti financování rekonstrukce silnič-
ních mostů a silniční sítě. S výjimkou napří-
klad Kralup nad Vltavou však z prostředků 

ROP výrazněji nepodpoří budování obchvatů 
měst a obcí. Ty by měly být financovány pře-
devším z jiných zdrojů. 

K zásadnějšímu rozvoji dopravní infrastruk-
tury by po roce 2007 mělo dojít také v Plzeň-
ském kraji. Na únorovém semináři, který tam 

věnovali právě této proble-
matice, zaznělo, že finanční 
zdroje Evropské unie na tyto 
účely by měly být posíleny. 
Dále byl předložen požada-
vek zvýšit podíl všech ROP 
ze současného návrhu ve 
výši 12 % na 30 % s efektem 
navýšení objemu zdrojů pro 
financování rozvoje silnic  

2. a 3. třídy. Účastníci semináře také vybídli 
k tomu, aby se do okruhu tzv. sdílených daní 
zahrnula spotřební daň z minerálních olejů 
s tím, že 75 % výběru daně by bylo rozděleno 
mezi Státní fond dopravní infrastruktury (nyní 
získává jen 9,1 % z výběru této daně) a kraje a 
obce (nedostávají nic). 

( r š )  

Silnice 2. a 3. třídy si od roku 2007 polepší? 

Doplňte si knihovničku 
Spokojenost je vní-
mání zákazníka týka-
jící se stupně splnění 
jeho požadavků. Tak 
spokojenost vymezu-
je norma ISO 9000. 
Z toho lze podle 
tajemníka Městského 
úřadu Vsetín Ing. 
Milana Půčka, 
MBA, dovodit, že 
spokojenost občanů 

se životem a děním ve městě, regionu či kraji 
je jejich vnímání týkající se stupně splnění 
jejich požadavků na kvalitu života ve městě, 
regionu nebo kraji. 

Právě Ing. Milan Půček stanul v čele autor-
ského kolektivu, který připravil publikaci 
Měření spokojenosti v organizacích veřejné 
správy – soubor příkladů. Vydalo ji Minis-
terstvo vnitra a je zdarma k dostání buď přímo 
na sekretariátu odboru modernizace veřejné 
správy MV ČR (náměstí Hrdinů 3, 140 21  
Praha 4) či si tam lze o ni napsat. V těchto 
dnech by už měla být i ke stažení z internetu:  
http://www.mvcr.cz/odbor/moderniz/aktualit.html  . 

Publikace planě neteoretizuje, ale naopak se 
důsledně snaží všechny informace podat na 
praktických příkladech a řešeních. A to nejen 
v kapitolách jako třeba Proč se zabývat spoko-
jeností, Spokojenost občanů s kvalitou života 
a zákazníků s veřejnými službami či Úvod ke 
spokojenosti zaměstnanců, nýbrž i v následují-
cím výkladu konkrétních metod měření kvali-
ty a šetření spokojenosti zákazníků úřadů, 
starostů (tajemníků) správního obvodu, zastu-
pitelů i zaměstnanců veřejné správy. Totéž 
platí o vysvětlení úlohy auditu pracovišť ve 
vztahu k předcházení stížnostem, uplatnění 
modelu CAF apod. 

Na publikaci je sympatický i výkladový 
slovník základních pojmů vztahujících se ke 
kvalitě veřejné správy a spokojenosti občanů 
s ní. Ing. Milan Půček publikaci označuje za 
»kompromis mezi srozumitelností a odbornos-
tí« a nenabízí ji ani tolik expertům z vědec-
kých pracovišť jako praktikům z veřejné sprá-
vy. Nicméně právě tato publikace patří mezi 
ty, které pomáhají překlenout někde dosud 
propastný rozdíl mezi »ideálním« a »běžným« 
úřadem veřejné správy. 

Doc. Ing. Jiří Marek, CSc., ředitel odboru 
modernizace veřejné správy MV ČR, pozna-
menává, že obecnou odpověď na otázku, zda 
jsou občané spokojeni, jednou za čtyři roky 
dají volby. Ovšem připomíná, že pro řešení 
konkrétních potřeb a odstraňování konkrétních 
nedostatků existují jemnější metody a nástro-
je. Ty umožňují získat informaci o spokoje-
nosti občanů bezprostředně, a tedy i kontinuál-
ně zlepšovat kvalitu služeb občanům. A právě 
těm, kdo veřejnou správu považují za službu, 
je určena tato publikace.                            ( r š )  

eGovernment má být (i u nás) pro občana  
Český eGovernment v evropském kontextu, 

tak organizátoři z BMI sdružení pojmenovali 
seminář, který minulý týden uspořádali na 
Ministerstvu vnitra. Zajímavá akce se konala 
jako součást projektu Březen – měsíc internetu, 
nad nímž převzal záštitu předseda vlády a Úřad 
vlády ČR, ministerstva financí, průmyslu a 
obchodu, práce a sociálních věcí, spravedlnos-
ti, vnitra a portál BusinessInfo.cz. 
Ředitelka BMI sdružení Irina Zálišová má za 

to, že rychle prosazující se informační a komu-
nikační technologie mění 
systém vládnutí jako celek 
a umožňují nejen vyšší 
kvalitu fungování veřejné 
správy vůči občanům, ný-
brž dávají i stále větší 
prostor pro vyšší angažova-
nost lidí. Tento vývoj by 
podle ní měl vést k dalšímu 
rozvoji zralé občanské spo-
lečnosti. 

Náměstek ministryně in- 
formatiky Vladimír Hořejší byl poněkud skep-
tičtější k názoru, že eGovernment přitáhne 
veřejnost k eDemocracy. »Není nutné začít od 
občana, nýbrž od tlaku na řádné fungování 
procesů ve veřejné správě,« uvedl. Z pohledu 
Ministerstva informatiky jde ve veřejné správě 
o tři základní principy: sdílení infrastruktury, 
sdílení dat a sdílení procesů a dokumentů. 
Hlavní požadavek, totiž aby všechny databáze 
veřejné správy byly jednotné a údaje z nich 
mohly být sdíleny, má však k naplnění dosud 
daleko. »Zatím stále občan obíhá úřady místo 

toho, aby úřady obíhal dokument. Vlastně to 
znamená, že úřady nejenže nedůvěřují občano-
vi, ale dokonce si nedůvěřují ani samy mezi 
sebou,« konstatoval Vladimír Hořejší. 

Ministerstvem informatiky připravený návrh 
zákona o sdílení dat při výkonu veřejné správy 
neprošel přes Legislativní radu vlády a podle 
náměstka již není šance na jeho přijetí ještě 
v tomto volebním období. Důvod odtažitého 
vztahu legislativců k návrhu zákona náměstek 
vidí v tom, že Ministerstvo informatiky 

v návrhu mj. požadovalo, 
aby v okamžiku, kdy již 
veřejná správa nějakým 
údajem disponuje, úředník 
by jej již nesměl znovu 
vyžadovat od občana, ale od 
příslušného orgánu. »Tento 
princip se však zdál Le-
gislativní radě vlády zatím 
zřejmě příliš revoluční,« 
dodal Vladimír Hořejší. 
Jaroslav Svoboda z odboru 

informatizace veřejné správy Ministerstva 
vnitra připomněl, že v rámci twinningového 
projektu švédští partneři resortu shledali jako 
problém v komunikaci v české veřejné správě 
mj. nedostatek celkových vizí a dlouhodobých 
cílů i dezorganizovanost komunikační činnosti.  

Upozornili také na to, že čeští občané nevědí, 
který orgán za co odpovídá, a že při poskytová-
ní služeb veřejné správy u nás fungují místo od 
místa zvykové procesy, nikoliv však sjednoce-
ný systém. 

( r š )   
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